
ideja in smotrenost organizacije kot je poro
čal na seji predsednik tov. Dimnik. 

Tov. Drekonja je imel referat: o Organi
zaciji gospodarskega pouka. Šola naj se usme
ri v gospodarskem smislu, kot imamo že 
kmetsko nadaljevalne in obrtne šole, ter naj 
se ji da pečat kmetske poklicne šole. Zatira 
naj se duh konservativnosti in uvaja duh 
okrutnosti in novodobnega razvoja kmetij
stva. Treba je pouk usmeriti tako, da se učen
ci poučujejo v praktičnih panogah kmetijstva 
oz. gospodarstva in vzgajajo v pravem kmet
skem duhu. Po predavanju se je razvila zelo 
živahna debata, v katero je poseglo mnogo 
mlajših tov. kakor Majhen, Križanič, Svegl, 
Luči, Petrič, Kranjcin, Horvat, Pečnik in Pu
pis. V zanimivi debati so obrazložili misli in 
nasvete o kmetu in kmetskemu pouku. Glav
ni smisel referata je bil ta, naj bi šola zbolj
šala sedanji položaj našega kmeta s tem, da 
bi kmetski pouk bil ustrojen tako, da bi šola 
seznanila mladino z vsemi pridobitvami no
vodobnega kmetijstva. Tej vodilni misli je 
ugovarjal tov. Majhen, češ da ne bo mogla 
omiliti sedanje krize, kajti ne v produkciji, 
ampak v konsumu tiči ^zrok krize. Tov. Svegl 
je pa še stavil predlog, da naj se na kmetij
ske tečaje sprejmejo tudi mlajši učitelji, ne 
da bi morala biti za sprejem predpisana do
vršena 5 letna službena doba. Tov. Peternel 
se je zahvalil tov. Drekonju za lepo izdelan 
referat. 

Tov. Drekonja je v zelo ostrih besedah 
obsodil početje onih malo značajnih tovari
šev, ki izstopajo in nato zopet vstopajo v 
JUU iz oportunističnih razlogov. Primerjal 
jih je pticam selilkam, ki iščejo zaščite »pod 
marelo, v času neugodnega vremena«. S pred
sednikom sta ožigosala tudi one tov., ki stoje 
i* materialnih razlogov izven vrst organizira
nega učiteljstva. Baš nekateri teh tov. so iskali 
in bodo iskali zaščite in pomoči pri vodstvu 
JUU. Volitev delegatov je bila v znamenju 
napetega boja. Dočim je skoro vse članstvo, 
iz razlogov štednje, bilo za to, da se izvoli 
samo tov. predsednik za delegata, so drugi 
zahtevali, naj se izvoli še en delegat. Ko se 
je tov. predsednik odpovedal nagradi iz dru
štvene blagajne je bil soglasno izvoljen tov. 
tajnik Skočir. Za dTŽavno skupščino je bil 
izvoljen tov. Peternel. Sklenilo se je, da se naj 
»kličejo posamezni odseki do 17. t. m. in 
stavijo predlogi za ban. skupščino. Tov. Maj
hen je predlagal, da se naj s prihodnjim šol
skim letom pobira članarina potom poverje
nikov na šoli redno vsak mesec, kar je bilo 
sprejeto. 
L. Peternel, 1. r., preds. S. Skočir, 1. r., taj. 

+ JUU SRESKO DRUŠTVO V KO
ČEVJU je zborovalo dne 13. junija t. 1. v ko
čevski narodni šoli. 

Od 118 članov je posetiio zborovanje 44. 
to je 37 

Po otvoritvi zborovanja pozdravi tov. 
predsednik zastopnika pol. oblasti sreskega 
podnačelnika g. Otmarja Skaleta, predava
telja tov. Josipa Dolgana in vse navzoče člane. 

K situacijskemu poročilu prečita tov. 
predsednik dopise sekcije, ki podajajo jasno 
sliko o sedanjem položaju v organizaciji in 
o njenem delu za naš stan. 

Tov. Josip Dolgan obrazloži v svojem 
dobro sestavljenem predavanju svoje poiz
kusne učne načrte za podeželske šole po na
čelih kompleksnega pouka. Poudarja, da je 
treba ločiti osnovno narodno šolo od višje 
nar. šole. Prva naj da otroku osnovno znanje, 
druga pa mora biti namenjena izobrazbi kme
tov, rokodelcev in delavcev, ki ne bodo imeli 
prilike, da bi obiskovali višje šole. Pojasni na 
več vzgledih, da je kompleks skupina elemen
tov, ki so med seboj povezani in so si drug 
od drugega odvisni. Proučevati stvari in po
jave v medsebojni odvisnosti je naloga kom
pleksnega pouka. Pri pouku je treba poiskati 
zveze med prirodo, delom in človekom. Konč
ni cilj pouka je vzgoja in izobrazba človeškega 
dela in njegovega življneja. Pouk ni sam sebi 
namen. — Vsa šolska doba obsega eno samo 
učno enoto, vsak razred proučuje svoj kom
pleks stvari. Šolsko leto je razdeljeno na več 
učnih enot, te pa v lekcije. Vse je med seboj 
tako povezano, da imajo posameznosti zvezo 
s celoto, pa tudi že v celoti so vsebovane po
sameznosti. Pojasni na umljiv način odnošaje 
med stvarnim poukom in tehničnimi šolskimi 
predmeti, kakor računstvo in slovnica. 

Stanovska 
organizacija JVV 

Iz izvršnega odbora 
—iz G. Ivanu Dimniku. Pretsedniku Ju

gosl. Učiteljskog udruženja Beograd. — Tuzla 
30 juna 1936. — Sa današnjeg sastanka uči
telji sreza tuzlanskog izražavaju Vam prizna
nje zahvalnosti za Vaš požrtvovni rad u ob
rani naših staleških interesa. Vama i Izvrš
nom odboru iskazujemo puno poverenje i mo
limo Vas da i dalje ustrajete u radu za na
predak Narodne škole i učitelja. — Drugarski 
pozdrav. — Pretsednik Kapic. Sekretar Ba
ralič. 

—iz Gospodinu Ivanu Dimniku. Pretsjed
niku Jugosl. učiteljskog udruženja Beograd. 
— Jastrebarsko, 25 juna 1936. — Učitelji i uči
teljice sreza Jastrebarskoga, sakupljeni na 
svom proljetnom zboru, pozdravljaju Vas, 
dajuči Vama i cijelom Izvršnom odboru puno 
priznanje i veliku zahvalnost za energičnu 
borbu u obrani naših staleških prava. — Mo
limo Vas da ovako i nadalje nepokolebljivo 
ustrajete, uvjeravajuči Vas da smo s Vama. 
— Pretsjednik Milan Zemlič, Tajnik Marija 
Magdič. 

Iz društev 
Poročila 

+ JUU SRESKO DRUŠTVO ŠKOFJA 
LOKA je zborovalo v soboto dne 13. junija 
1936. v telovadnici osnovne šole v Škof ji Loki. 

Vpisanih 68, navzočih 45. 
Tovariš predsednik otvori zborovanje, 

pozdravi vse prisotne, imenoma sreskega na
čelnika gospoda Ivana Legata, sreskega šol
skega nadzornika tov. Vinka . Zahrastnik., 
zdravnika dr. Viktorja Kocijančiča. V svo;:h 
izvajanjih poudarja predsednik potrebo po 
notranji izgradnji JUU. 

Praktični nastop učitelja Rudolfa Horvata 
z deco' v telovadnici je razčlenil moderno te
lovadno uro po enotah, ki vsaka sama zase 
predstavljajo učinkujoče sredstvo za telesno 
vzgojo. Telovadna ura je žela mnogo zaslu
ženega priznanja. 

Tov. predsednik se tovarišu predavatelju 
iskreno zahvali za njegov referat. Nekatera 
pojasnila k predavanju želita tov. Kordiševa 
in Kadunc Ivan. 

Udeleženci zborovanja izrazijo željo, da 
bi se učni načrti objavili v »Popotniku«, da 
bi jih tako lahko imeli vsi na razpolago, kar 
predavatelj obljubi, da bo želji poizkušal ugo
diti. 

Zbor sprejme k dopisom sledeče sklepe: 
a) akcija za razširitev ljubi j . bolnice: diu

štvo postane član: 
b) stalni prispevki za zaščito članstva; 

zbor odobri sklep predsedniškega zbora; 
c) publikacije »Mladinske matice«: zbor 

se izjavi za nov način izdajanja publikacij. 
Delegati za banovinsko skupščino so: tov. 

Kmet H. in Čok A., namestnik tov. Koutnv 
V. Na državni skupščini zastopa društvo 
predsednik, njegov namestnik je tov. Von
čina D. 

Predlog tov. Kontlerja se odstopi sekciji 
v razpravo na banovinski skupščini. 
H. Kmet, preds. Čok Antonija, tajnica. 

Zdravnik dr. Viktor Kocijančič je preda
val o vprašanju zatiranja jetike; z enako 
važnostjo je tudi obrazložil akcijo, ki stremi 
po zgraditvi nove bolnice v Ljubljani. Uči
teljsko društvo je sklenilo pristopiti k Proti
tuberkulozni ligi v Škofji Loki in k akciji za 
razširitev ljubljanske bolnice kot redni član. 

O poteku predsedniškega zbora v Roga
ški Slatini je izčrpno in v vseh potankostih 
poročal tov. Jože Zupančič. 

Tajnik tov. France Kosca je poročal na 
podlagi raznih okrožnic, donisov o zadevah, 
ki tangirajo šolo, učiteljstvo in organizacijo. 

Kot delegata sta bila izvoljena tov. Janko 
Kokalj za banovinsko skupščino in tov. Voj
teh Debeljak za državno. 

Sklepi: Mladinska matica naj se preuredi 
le tedaj, ako so že v naprej dani gospodarski 
pogoji. 

Naročniki IV. šolskega leta naj bi se pri
ključili višji stopnji. 

Izdaja rodbinskega li.sta se odk: 
V fond za zaščito članstva prispeva vsak 

po 1 Din na mesec in to od 1. septembra 1936. 
dalje. 

Za delavsko zbornico se odobri gradbeni, 
program za območje škofjeloškega okraja. 

Velesejmsko upravo bo učiteljstvo v svo
jem delokrogu podprlo. 

Pravilnik za vzdrževanje narodnih šol se 
odobri. Je pa verjetno, da bo praktično izva
janje šele pokazalo, kje in kaj bi bilo potreb
no popraviti. 

Ob zaključku naglasa predsednik funkci
jo narodne šole. ki je namenjena vzgoji 
pouku celokupne naše dece. Vse šolstvo tvori 
enoten prosvetni sestav, kontinuiteta je t 
zaželena, ne sme se pa kretati v smereh, ki 
bi skušale same sebe oživotvarjati na račun 
osnovne ali višje narodne šole. 

Želeč vsemu učiteljstvu čim najprijetnej
ši odmor zaključi predsednik ob 12. zboro
vanje. 
Debeljak Vojteh, preds. Kosca Franc, taj. 

+ JUU SRESKO DRUŠTVO DOL. LEN
DAVA je zborovalo dne 10. VI. v Črensovcih, 
kjer so bili navzoči 53 člani in 2 abiturientki 
ali 55%. Tov. predsednik Peternel je pozdra
\il članstvo in g. sreskega načelnika dr. Bra
tino. Nato je podal besedo tov. tajniku Sko
čirju, ki je poročal o poteku zborovanja pred
sednikov 6. junija v Rogaški Slatini. Po po
ročilu je bila debata, kjer se je naglaševala 


